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ورزش

گفتوگو

با پایان رقابت های داخلی در کشورهای مختلف سرانجام 

نوبت به برگزاری مسابقات لیگ قهرمانان اروپا رسید تا پس از 

حدود پنج ماه وقفه، این تورنمنت نیز دوباره آغاز به کار کرده 

و تکلیف قهرمانش مشخص شود. با تصمیم یوفا، قرار است 

چهار دیدار باقی مانده از مرحله یک هشتم نهایی طی فردا و 

پس فردا در زمین تیم هایی که قرار بود میزبان باشند برگزار 

شود و ادامه مسابقات به صورت متمرکز و در پرتغال پیگیری 

خواهد شد. تا پیش از وقفه مسابقات به دلیل شیوع کرونا 

صعود تیم های اتلتیکومادرید، لایپزیگ، پاری سن ژرمن و 

آتالانتا به مرحله یک چهارم نهایی قطعی شده بود و حالا 

طی دو شب پیش رو چهره 8 تیم نهایی مشخص خواهد شد. 

درغیابآگرووشایدهازارد

در یکی از حساس ترین دیدارهای این مرحله تیم های 

منچسترسیتی و رئال مادرید در انگلیس دیدار برگشت خود 

را برگزار خواهند کرد. شاگردان پپ گواردیولا در مسابقه 

رفت در برنابئو با نتیجه 2 بر یک رئالی ها را شکست دادند 

و شانس خوبی برای رسیدن به جمع 8 تیم نهایی دارند. 

سیتی به سرعت وارد بازار نقل وانتقالات شده است و پس 

از قطعی کردن خرید فران تورس، وینگر راست والنسیا به 

دنبال به خدمت گرفتن ناتان آکه، مدافع سابق چلسی 

از بورنموث است. اگر چه آنها در ادامه دیدارهای لیگ 

قهرمانان نمی توانند از بازیکنان جدید خود استفاده 

کنند، اما گواردیولا می خواهد خیلی زود تیم فصل بعد 

خود را ببندد. آنها در لیگ برتر نتوانستند رقیبی جدی 

برای لیورپول باشند و درنهایت به کسب رتبه دوم جدول 

رضایت دادند. با این حال لیگ قهرمان برای این مربی 

اسپانیایی که مدت هاست طعم قهرمانی در این تورنمنت 

را نچشیده اهمیت زیادی دارد و او  انگیزه های زیادی برای 

برتری در دیدار فردا شب دارد. شاید مهم ترین نگرانی 

او طی روزهای اخیر، فرم خوب رئال در هفته های اخیر 

و پس از شروع مجدد مسابقات است که می تواند برای 

آبی های منچستر دردسرساز شود. از سوی دیگر غیبت 

بنجامین مندی به دلیل محرومیت و همچنین سرخیو آگرو 

که برای چندمین بار در طول این فصل دچار مصدومیت 

شده است، تغییراتی را در ترکیب منچسترسیتی به وجود 

خواهد آورد. 

رئال به کمک وقفه مسابقات کاملا متحول شد و 10 بازی 

پیاپی را با برد پشت سر گذاشت تا با عبور از بارسای افول 

کرده، قهرمان لالیگا شود. زیدان حالا تقریبا تمام بازیکنان 

مصدوم خود را در اختیار دارد و به جز لوکا یوویچ که کمتر در 

این فصل از سوی او مورد استفاده قرار گرفته است، می تواند 

از بین تمام ستاره هایش، ترکیب ایده آلش در این بازی را 

بچیند. تنها ابهام او برای این مسابقه در مورد ادن هازارد 

بلژیکی است که پس از مصدومیت مجدد در دیدارهای آخر 

لیگ، هنوز به شرایط مطلوب نرسیده است و شاید در آخرین 

لحظات وینیسیوس جانشین او در ترکیب اصلی شود. 

رئالی ها با خرید هازارد امید زیادی به درخشش او در این 

فصل داشتند، اما مصدومیت های پیاپی او باعث شد تا کمتر 

بتواند نقشی کلیدی در موفقیت های تیمش داشته باشد و 

در این فصل تنها یک گل به ثمر رسانده است. حضور او در 

یکی از مهم ترین دیدارهای فصل تیم زیدان تا اینجای کار 

می تواند بسیار تعیین کننده باشد. به خصوص که رئال در 

این دیدار به برد نیاز دارد و غیبت یکی از مهم ترین عناصر 

هجومی اش می تواند برای زیزو مشکل ساز باشد. از سوی 

دیگر او در این دیدار سرخیو راموس را به دلیل محرومیت 

در اختیار ندارد و احتمالا از زوج واران-میلیتائو در مرکز 

خط دفاعی تیمش استفاده کند. 

تعطیلیلیگفرانسهبهسودیووه

دیگر دیدار فردا شب را دو تیم یوونتوس و لیون برگزار 

خواهند کرد. دیدار رفت دو تیم با برتری دور از انتظار تیم 

فرانسوی به پایان رسید و حالا در تورین، یاران رونالدو به 

دنبال جبران ناکامی چند ماه پیش خواهند بود. یووه 

با فتح نهمین اسکودتوی پیاپی با روحیه ای خوب راهی 

میدان خواهد شد و امیدوارند بتوانند شکست یک بر صفر 

در دیدار رفت را جبران کنند. مائوریتسیو ساری، سرمربی 

این فصل راه راه پوشان با نتایج پرفرازونشیبی که روی نیمکت 

این تیم گرفته هنوز نتوانسته رضایت هواداران را کسب کند 

و رسانه های ایتالیایی از احتمال اخراج او از روی نیمکت 

این تیم درصورت ناکامی در لیگ قهرمانان خبر می دهند. 

اگر چه کریس رونالدو پس از شروع دوباره مسابقات در فرم 

بسیار خوبی قرار داشته و توانسته گل های حساسی برای 

تیمش به ثمر برساند، اما یووه در 3 مسابقه از 4 بازی آخر 

خود در سری A شکست خورده که می تواند زنگ خطری 

برای ساری و تیمش در آستانه دیدار مهم فردا شب باشد. 

پس از مصدومیت پائولو دیبالا، مهاجم آرژانتینی این تیم 

هنوز وضعیت او برای دیدار با لیون مشخص نیست و غیبت او 

در این دیدار می تواند زهر خط حمله تیم ایتالیایی را کم کند. 

با این حال رونالدو همیشه در لیگ قهرمانان انگیزه های 

زیادی برای درخشش دارد و شاید این بار هم به تنهایی بتواند 

راه صعود تیمش به یک چهارم نهایی را هموار کند. در سوی 

مقابل تعطیلی لیگ فرانسه به دلیل شیوع کرونا سبب شد تا 

لیون طی ماه های اخیر تنها یک مسابقه رسمی برگزار کند 

که آن هم مصاف روز جمعه آنها برابر پاری سن ژرمن در فینال 

جام اتحادیه فرانسه بود که پس از تساوی بدون گل برابر 

این تیم، در ضربات پنالتی شکست خوردند. دوری آنها از 

شرایط مسابقه می تواند به سود یووه تمام شود. 

امیدستینبهمسی

شنبه شب نیز دو دیدار دیگر این مرحله انجام خواهد که 

رویارویی بارسلونا و ناپولی در نوکمپ اهمیت بیشتری 

دارد. دو تیم در مسابقه رفت به تساوی یک – یک رسیدند 

و اگرچه بارسا با این نتیجه شانس بهتری برای صعود دارد، 

اما عملکرد ضعیف آنها در هفته های اخیر باعث شده تا 

هواداران نگران نتیجه این مسابقه باشند. کیکه ستین از 

زمان حضورش در بارسلونا در اواسط فصل، نتوانسته تیم را 

از بحران خارج کند و ناکامی در این مرحله از لیگ قهرمانان 

می تواند به قیمت از دست دادن شغلش تمام شود. او برای 

این دیدار سرخیو بوسکتس، اورو ویدال و ساموئل اومتیتی 

را در اختیار ندارد و وضعیت آنتون گریزمان، عثمان دمبله و 

کلمنت لنگله نیز برای این مسابقه مشخص نیست و شاید 

هم به این دیدار نرسند. در چنین شرایطی امید ستین به 

ساق های لئو مسی و درخشش او در این دیدار خواهد 

بود تا حداقل از این مرحله عبور کرده و به فکر رویارویی 

احتمالی با بایرن مونیخ در مرحله بعد باشد. گریزمان، مسی 

و سمدو درصورت دریافت کارت در دیدار با ناپولی، دیدار 

رفت یک چهارم نهایی را از دست خواهند داد. ناپلی ها هم 

با هدایت جنارو گتوسو از روزهای بد ابتدای فصل فاصله 

گرفتند و درنهایت با قرار گرفتن در رده هفتم جدول به کار 

خود پایان دادند و البته با قهرمانی در جام حذفی، سهمیه 

لیگ اروپا در فصل آینده را کسب کردند. 

گتوسو برای رویارویی با آبی اناری ها مانولاس، مدافع خود 

را به دلیل مصدومیت در اختیار ندارد و لورنزو اینسینیه نیز 

پس از مصدومیت از ناحیه کشاله ران در آخرین دیدار تیمش 

در لیگ برابر لاتزو شاید در مصاف با بارسا غایب باشد. 

چهارمین دیدار این مرحله را دو تیم بایرن و چلسی در 

مونیخ برگزار خواهند کرد که به نظر می رسد آلمانی ها تا 

حد زیادی خیال شان از بابت صعود راحت است. شاگردان 

هانسی فلیک در استمفورد بریج با سه گل چلسی را شکست 

دادند تا عملا کار لمپارد و شاگردانش تقریبا تمام شده 

باشد. آنها برابر بایرن آماده، این روزها تنها به یک معجزه 

نیاز دارند تا راهی دور بعد شوند که البته در سال های 

اخیر، لیگ قهرمانان بارها شاهد چنین نتایج عجیبی بوده 

است. با این حال چلسی که در آخرین دیدار این فصل 

خود در رقابت های داخلی، فینال جام حذفی را به آرسنال 

باخت، تعداد زیادی بازیکن مصدوم ازجمله لوفتوس چیک، 

پولسیچ، آزپیلیکوئتا، پدرو، کانته و ویلیان روبه روست و البته 

مارکوس آلونسو و جورجینیو را نیز به دلیل محرومیت در 

اختیار ندارد. در این شرایط لمپارد کار بسیار سختی برای 

جبران شکست سنگین در دیدار رفت دارد و می توان بایرن 

را تا حد زیادی در مرحله بعد تصور کرد.

ورزشکارانالمپیکیکشورماناینروزهابزرگترین

استرسدورانقهرمانیشانراسپریمیکنندوشاید

حضوردرمیدانهایجهانیوفینالهابرایآنهاکار

سادهتریباشدتااینکهبخواهنددراینشرایطکرونایی

خودشانرادرسطحیکورزشکارالمپیکیآمادهنگه

دارند.ورزشهایرزمیهمدرکشورمانهمچنانمجوز

آغازتمریناتورقابتهایشانراازستادمبارزهباکرونا

درورزشدریافتنکردهاندوهمیناتفاقکارآنهارا

سختکردهچراکهحالاعلاوهبرتعطیلیلیگهای

داخلی،تمریناتگروهیراهمازدستدادهاندو

اینکاررابرایآنهاسختترمیکند.آرمینهادیپور

تکواندوکاروزن58-کهخیلیزودمجوزحضوردر

المپیکراکسبکردیکیازنفراتیاستکهامید

زیادیبهاودرالمپیکبرایکسبمدالوجوددارد.

گفتوگوی»فرهیختگان«بااینملیپوشعضوتیم

دانشگاهآزادرادرزیرمیخوانید.

بااینکهمسابقاتتکواندودرسرتاسردنیاتعطیلاست

امادررنکینگجدیدفیزویکپلهصعودداشتی.

رنکینگ در تکواندو یک موضوع تعریف شده است که هرماه 

اعلام می شود و حالا که رقابت ها تعطیل است مسئولان با 

فرمولی بسیار خاص و پیچیده بخشی از امتیازات را کسر 

می کنند و بخشی را اضافه و همین باعث می شود که یک 

نفر در رنکینگ رشد کند و یه نفر افت. البته این فرازوفرودها 

کاذب است و تا شروع مسابقات نباید روی آن حساب کرد.

فکرمیکنمیکیازنادرترینورزشکاراندرسطح

جهانباشیکهدرهمینایامتعطیلیوکروناییخبرها

وعناوینخوبیکسبمیکنی.بهترینورزشکاردهه

فیزوهمعنوانیاستکهبهتورسید.

واقعـا از ایـن اتفاقـات خوشـحالم و همیـن خبرهـا انگیزه ام 

را بـرای تمرینـات و موفقیت های بیشـتر، افزایش می دهد. 

بـا توجـه بـه مدال هـای طلایـی کـه در سـال های 2015 ، 

2017 و 2019 کسـب کـردم فدراسـیون جهانـی تصمیـم 

گرفـت تـا مـن را به عنـوان ورزشـکار برتـر یـک دهـه اخیـر 

معرفـی کند.

امابااینهمهعنوانیکهبرایکشوربهدستآوردهای

ازلحاظمالیچندانموردلطفقرارنگرفتهای.

ایـن اتفاقـات در کشـور مـا دیگـر طبیعـی شـده اسـت. 

مشـکلات مالـی ورزشـکاران چیـزی نیسـت کـه مختص به 

من باشـد و تقریبا تمام ورزشـکاران رزمی به حق خودشـان 

نرسـیده اند. مـا در ایـن رشـته های رزمـی مشـکلات زیادی 

مثل وزن کم کردن، آسـیب های جدی و مسـابقات متعدد 

و فشـرده را تجربـه می کنیـم و بـه انـدازه تلاش مـان مـورد 

حمایـت قـرار نمی گیریـم. امیـدوارم دیـد مسـئولان بـه 

رشـته های رزمـی هـم عـوض شـود و ما بتوانیم بـا روحیه ای 

بهتـر پـای بـه رقابت هـا بگذاریـم.

کمیتهملیالمپیکقراربودحقوقیرابهورزشـکاران

المپیکـیپرداخـتکند.ایناتفاقرخمیدهد؟

قـرار بـود ایـن مبلـغ را بدهنـد، امـا چـون المپیـک عقـب 

افتـاد ندادنـد و حـالا شـنیده ام کـه قـرار اسـت در مهرمـاه 

ایـن پول هـا را پرداخـت کننـد امـا نمی دانـم کـه تـا چه حد 

صحـت دارد. البتـه مـن یـاد گرفته ام که به ایـن موارد توجه 

نکنـم و به دنبـال هدفـم باشـم کـه برایـش زحمت بسـیاری 

کشـیده ام و اگـر بخواهـم خـودم را درگیـر این مسـائل کنم 

از مسـیری کـه دنبـال می کنـم دور می شـوم.

درایـنشـرایطکروناییکاربـرایتوبهعنوانفردیکه

سهمیهالمپیکرادردستانشدارد،چگونهاست؟

ایـن روزهـا کار بـرای مـا خیلـی سـخت شـده اسـت. برخی 

باشـگاه ها فعالیـت خـود را آغـاز کرده انـد و باعـث شـده 

مـردم هجـوم بیاورنـد و بیـن آنهـا نفراتـی هـم هسـتند کـه 

چنـدان اعتقـادی بـه کرونـا ندارنـد و مـوارد بهداشـتی را 

رعایـت نمی کننـد. عـده ای هنـوز فکـر می کننـد موضـوع 

ایـن ویـروس خطرناک یک شـوخی اسـت. بـه همین دلیل 

مـن سـعی می کنـم در جاهای خلـوت و به صـورت انفرادی 

تمریـن کنـم. البتـه 2 روز را به صـورت ویدئویـی آنلایـن بـا 

مربیـان تمریـن می کنـم، 2 روز در آکادمـی ملـی المپیـک 

حضـور دارم و 2 روز دیگـر را هـم بـا برنامـه ای کـه مربیانـم 

داد ه انـد کارم را دنبـال می کنـم.

تـویکـیازقدیمیهـایتکوانـدویدانشـگاهآزادهـم

هسـتی.اوضـاعایـنتیـمچگونهاسـت؟

اگـر لیـگ امسـال برگـزار شـود یازدهمیـن سـال حضـورم 

در دانشـگاه آزاد را پشـت سـر می گـذارم و هـر کاری کـه 

توانسـته ام و در آینـده بتوانـم بـرای موفقیت ایـن تیم انجام 

می دهـم. البتـه لیـگ قبـل کـه مـا دوم شـدیم، نتوانسـتم 

به دلیـل آسـیب دیدگی کمـک زیـادی بـه تیـم کنـم و آقـای 

خلیفـه هـم خیلـی بـا من مـدارا کردند که آسـیب دیدگی ام 

تشـدید نشـود. ما در لیگ گذشته خیلی از بازیکنان مان را 

از دسـت داده بودیـم و امیـدوارم اگـر لیگ فصل آتی برگزار 

شـد، بتوانیـم بـا بسـتن تیمی قدرتمنـد جایگاه مـان را ارتقا 

ببخشـیم و قهرمان شـویم.

لیگقهرماناناروپاپساز5ماهدوبارهازراهمیرسد

نبرد انتقامی زیزو و پپ

هادیپوردرگفتوگوبا»فرهیختگان«:خیلیازمردمکروناراجدینگرفتهاند

برای موفقیت تیم دانشگاه آزاد همه کار می کنم

بنا:کلابرگزاریلیگرادوستندارم
محمد بنا، سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در گفت وگو با تسنیم درمورد اینکه 

آیا فکر می کند مسابقات جهانی 2020 صربستان برگزار می شود، گفت: 

»اصلا مســـاله مسابقه نیست، برگزاری این رقابت ها برای اتحادیه جهانی 

جنبه انتخابات دارد و این بازی را درمی آورند. اگر بتوانند اجبار کنند برگزار 

می کنند، اما خیلی از کشورها مثل ما که وضعیت اغلب استان هایمان قرمز 

است، نمی توانند تمرین کنند. من همان ابتدا که هنوز کرونا زیاد گسترش 

پیدا نکرده بود، گفتم اردوی تیم ملی را درشرایط قرنطینه برگزار کنید، اما 

بعد دیدم که شوخی نیست و نمی شود.« 

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی درخصوص اینکه آمریکا که خودش مخالف 

برگزاری مسابقات جهانی بود، مسابقه برگزار و تاریخ رقابت های انتخابی اش 

را اعلام کرده است، خاطرنشان کرد: »ما هم می توانیم با همکاری فدراسیون 

کشتی در هر استان و با رعایت تمام پروتکل ها دو مسابقه برگزار کنیم، اما 

آیا این به معنای راه افتادن کشـــتی اســـت؟ این یک کار سمبلیک ازطرف 

آمریکایی ها بوده، آنها گرفتار هزارجور مساله هستند؛ تعداد کرونایی هایشان 

به شدت زیاد شده، اما مسابقه کشتی را درشرایط قرنطینه برگزار کرده اند. 

همین لیگ ما، اگر در ســـالن در بسته هم برگزار شود، فوقش دوهزار نفر 

می آیند، اما اسپانسر برای این تعداد که نمی آید، می تواند خیلی راحت با 

صداوسیما هماهنگ کند و پخش زنده داشته باشد و مسابقات را با رعایت 

پروتکل ها برگزار کند. خیلی کارها می شود کرد، اما مدام ترس و دلهره دارد.« 

وی با اشاره به حسین نوری که به تازگی از شر بیماری کرونا خلاص شده، 

گفت: »حسین هم ناخواسته به خاطر شرایطی که برایش به وجود آوردند که 

می خواست درمسابقات شرکت کند یا در لیگ کشتی بگیرد، مجبور شد 

فشـــار بیاورد و تمرین کند و استان البرز هم وضعیتش قرمز بود، درنتیجه 

کرونا گرفت. خدا را شکر که خوب شده و برگشته است و تمرین می کند.« 

قهرمان سابق کشتی فرنگی ایران درخصوص اینکه با توجه به عدم اجرای 

چرخه انتخابی تیم ملی تا المپیک اگر جهانی برگزار شود، چطور تیمش را 

انتخاب می کند، تصریح کرد: »به شرایط بستگی دارد و اینکه کشتی گیران 

در اوزان مختلف چقدر به هم نزدیک هستند. الان که اردو نداریم و شرایط 

بچه ها را نمی دانیم، نمی توانیم درمورد چگونگی انتخاب تیم صحبت کنیم.« 

ســـرمربی تیم ملی کشـــتی فرنگـــی درمـــورد اینکه برخـــی مربیان در 

مصاحبه هایشان اعلام کرده اند که کادرفنی تیم ملی نباید در لیگ دخالتی 

داشته باشند، خاطرنشان کرد: »غلامرضا محمدی گفت مربیان تیم ملی 

درگیر لیگ نشوند، اما من نه الان و نه هیچ زمانی؛ از همان ابتدا که لیگ آغاز 

شد و کار مربیگری را شروع کردم تا امروز، هیچ گاه در لیگ خود را دخیل 

نکردم و این کار را هم دوســـت نداشـــتم. کلا لیگ را دوست نداشتم، ولی 

به خاطر درآمد بچه ها همیشه موافقت کردم که برگزار شود.« 

منهایفوتبال

سیامک خاجی
روزنامهنگار

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

آنلکادرگفتوگوبااکیپفرانسه:

لوشامپیونهمحکومبهنابودیاست

ستاره فرانسوی سال های نه چندان 

دور تیم های فوتبال باشگاهی نظیر 

آرسنال، رئال مادرید و پاری سن ژرمن 

بر این باور است که فوتبال فرانسه هرگز 

رشد نخواهد کرد و به بیماری نژادپرستی و مافیای فوتبال دچار شده است. 

مصاحبه اکیپ با آنلکا را بخوانید.

ازایننقطهشروعکنیمکهچرااینهمهتیمباشگاهیعوضکردید

ودرهیچتیمیآرامشنداشتید؟

موافق نیستم، بله تیم های زیادی را تجربه کردم، اما دلیل نمی شود که بگویید 

آرامش نداشتم، وقتی در آرسنال بودم خود را در اوج حس می کردم، اما 

رئال مادرید پیشنهاد تاریخی به آرسنال داد و من هم باید تبعیت می کردم. 

بقیه داستان من هم همین طور بود و از فوتبال لذت بردم. بعد ها در لیورپول 

هم با اینکه یک تجربه کوتاه بود باز درخشیدم و اصلا از این همه تغییر و تحول 

پشیمان نیستم. 

بعدهاراهیفوتبالترکیهشدید،آیادرآنزمانتصمیمدرستیبود؟

ممکن است اشتباه کرده باشم، اما تاکید می کنم که پشیمان نیستم. در فنرباغچه 

تقریبا به مهره کلیدی تیم تبدیل شده بودم، بعد از دوسال راهی لیگ برتر انگلیس 

شدم و این یک تولد دوباره برای من بود. 

اولبولتونوبعدازآنچلسی!

بله، چلسی واقعا به خانه من تبدیل شد. انتخاب درستی بود، خیلی سختی 

کشیدم، اما خود را به تیم چلسی آن زمان که تیم کاملی بود، تحمیل کردم. 

در چلسی روزهای سختی را تجربه کردم و این برای من یک چالش جدی بود. 

همیشه از این چالش های بزرگ لذت برده ام و فوتبال بدون چالش برای من 

هیچ جذابیتی نداشته است. 

شایددستکمماجراییوونتوسرابهعنوانیکتجربهتلخقبول

داشتهباشید!

بله، همین طور است. اصولا نباید آن انتقال شکل می گرفت. چین با یوونتوس 

مذاکره کرد و من بارها به آنها تذکر دادم که نباید چنین پیشنهادی را از ایتالیا 

قبول کنند، درنهایت به اشتباه شان پی بردند. 

بهاینروزهابرسیم،اکنونسفیرپاریسنژرمن

هستید؟

نمی شود از کلمه سفیر استفاده کرد. به عنوان یک 

مشاور در بخشی از پروژه استعدادیابی به این تیم کمک 

می کنم و شاید بتوان گفت که این برای من یک ادای دین 

است. دوست دارم پاری سن ژرمن رشد کند، مثل بقیه تیم های 

فوتبال فرانسه، اما راستش را بگویم چندان خوشبین نیستم. 

مادامی که نژادپرستی و مافیای فوتبال در لوشامپیونه 

وجود دارد، امید زیادی به پیشرفت این فوتبال نیست. 

باید با این پدیده شوم به صورت ریشه ای مبارزه شود 

و این اتفاق هرگز رخ نمی دهد؛ لوشامپیونه 

محکوم به نابودی است.

مصاحبهروز

بابک سرانی آذر
مترجم

مسعود خاموشی
روزنامهنگار


